



Université Catholique de Bukavu

Relations extérieures et Communication

<https://ucbukavu.ac.cd/> – Super Lacus Ac Montes Splendens

02 Bugabo, Avenue de la Mission, Commune de Kadutu, Ville de Bukavu
REPUBLICQUE DEMOCRATIQUE DU CONGO

MISE AU POINT SUR LES SITUATIONS SANITAIRE ET SECURITAIRE LOCALES N°001 – 15 JANVIER 2020

SITUATION SECURITAIRE

La situation sécuritaire, en ce début de l'année 2020, est calme dans la Ville de Bukavu. Dans les hauts plateaux de Fizi, le Colonel Makanika, qui était chargé des renseignements dans le sous-secteur d'opération des FARDC à Walikale a fait défection pour rejoindre les rebelles Gumino. A Kavinvira (Uvira), trois présumés bandits ont été lapidés par la population. Suite à une attaque sur les villages Kawera et Kivumu (Minembwe), des violents affrontements ont opposés les FARDC aux miliciens dans la matinée du vendredi 10 janvier. A Cineke (Kalehe), un groupe de rebelles *Raiya Mutomboki* en provenance du village de Nindja a emporté du bétail, de l'argent et des téléphones à l'issue d'un pillage. A Mudaka (Kabare), deux femmes accusées de sorcellerie ont été portées disparues depuis le mardi 07 janvier et un jeune garçon d'environ 15 ans s'est donné la mort par étranglement au quartier Mulambula (Bagira), ces cas relevant des faits privés. Les pluies qui s'abattent sur la Ville causent des pertes en vies humaines et d'énormes dégâts matériels suite aux glissements des terrains. L'incendie qui s'est produit le 05 janvier sur Avenue Cercle Hippique (Ibanda) a consumé 9 maisons.

SITUATION SANITAIRE

Huit nouveaux guéris d'Ebola ont été déchargés ce 06 janvier du Centre de Traitement d'Ebola de Mangina (Beni).

Population of Bukavu: 870 954 inhabitants (2016)

Geographical coordinates

UCB Bugabo's campus 2° 30' 03" S and 28° 50' 57" E;
Kalehe 2° 05' 49" S and 28° 54' 17" E (69 km from Bukavu); **Uvira** 3°22'21" S and 29°08'41"E (131 km from Bukavu); **Fizi** 4°18'01" S and 28°56'38"E (245 km from Bukavu); **Beni** 0°30'03" N and 29°27'09"E (523 km from Bukavu, 340 km from Goma); **Kabare** 2°27'55" S and 28°49'02"E (9.4 km from Bukavu)

UPDATE ON LOCAL HEALTH AND SAFETY STATUS

N°001 – 15 JANUARY 2020

SECURITY STATUS

The security situation at the beginning of 2020 is calm in Bukavu City. In the highlands of Fizi, Colonel Makanika, who was in charge of Intelligence in the operation sub-sector of the National Army in Walikale, defected to join the Gumino rebels. In Kavinvira (Uvira), three alleged bandits were lynched by the population. Violent clashes between militiamen and FARDC took place in the morning on Friday, January 10 in Minembwe following an attack of Kawera and Kivumu villages. In Cineke (Kalehe), a group of *Raiya Mutomboki* rebels from Nindja took several cattle, money and phones after looting. In Mudaka (Kabare), two women accused of witchcraft have been missing since Tuesday 07 January and a 15-year-old boy strangled himself in Mulambula district (Bagira), these cases way out to private facts. The rains that fall on the City cause loss of lives and enormous material damage due to landslides. A fire that occurred on 05 January on Cercle Hippique district (Ibanda) burned 9 houses.

HEALTH STATUS

Eight new Ebola survivors were discharged from Mangina Ebola Treatment Center in Beni territory on Monday 06 January.

CITY OF BUKAVU STATUS (1st to 15th January 2020)

Menace	Status	Vulnerability
Security		
Armed robbery	0 case	None
Killing	0 case	None
Social tension	0 case	None
Health		
Ebola	0 case	None
Measles	-	Limited/Unlikely
Others		
Killing by landslides	13 cases	Large/Likely



Mitigation method:

Security: be careful, always keep supervisors and UCB members informed of your movements in and out of the City. Avoid an accommodation in districts declared inappropriate. Ask for advices if necessary.

Health: Follow the WHO's prevention measures.